I have written a letter. – Megírtam egy levelet.

I will have written a letter. – Meg fogok írni egy levelet (addigra).
I shall have written a letter. – Meg kell majd írnom (addigra) egy levelet.
I can have written a letter. – Meg tudok majd írni egy levelet (addigra).
I may have written a letter. – Megírhatok (meg szabad írnom; lehet, hogy megírok) egy levelet.



I (do) bake a cake. – (Nosza,) sütök egy sütit.
I will bake a cake. – Sütni  fogok egy sütit.
I would bake a cake. – Sütnék egy sütit.
I should bake a cake. – Sütnöm kellene egy sütit.
I could bake a cake. – Süthetnék egy sütit.

I may bake a cake. – Lehet, hogy sütök egy sütit.
I might bake a cake. – Háááát, lehet, hogy sütök egy sütit.


I am baking a cake.
I will be baking a cake. – (Akkor éppen) én sütit fogok sütni.
I would be baking a cake. – (Most éppen) sütit sütnék.
I should be baking a cake. – (Most éppen) sütit kellene sütnöm.
I could be baking a cake. – (Most) tudnék sütit sütni.
Could I be baking a cake? – Tudnék sütit sütni (éppen)?
a cake = what
What could I be baking? – Mit tudnék éppen sütni?
…what I could be baking… - …amit éppen sütni tudnék… …hogy éppen mit tudnék sütni…
You (do) like it. – Neked ez ízlik.
You would like it. – Neked ez ízlene.
You wouldn’t like it. – Neked ez nem ízlene.
You wouldn’t like what I could be baking. – Neked nem ízlene az, amit én most éppen sütni tudnék.


I have baked a cake. – Megsütöttem egy sütit.
I would have baked a cake. – Megsütöttem volna egy sütit.
I should have baked a cake. – Sütnöm kellett volna egy sütit.
Should I have baked a cake. – Sütnöm kellett volna egy sütit?
a cake = what
What should I have baked? – Mit kellett volna sütnöm?
…what I should have baked… - …amit sütnöm kellett volna… …hogy mit kellett volna sütnöm…
…the cake that I should have baked… - …a süti, amelyet meg kellett volna sütnöm…
This is the cake that I should have baked. – Ez (itt) a süti, amit meg kellett volna sütnöm.
The cake that I should have baked is the cake that I could have baked. – A süti, amit meg kellett volna sütnöm, (az) az a süti, amit meg tudtam volna sütni.
I might have baked a cake. – Lehet, hogy sütöttem egy sütit.
Might I have baked a cake? – Lehet, hogy sütöttem egy sütit?
Might I have lost the key? – Lehet, hogy elvesztettem a kulcsot?
I must have lost the key. – Biztos, hogy elvesztettem a kulcsot.





write
did write = wrote

paint 
I have painted the wall.
I (did paint) painted the wall.

I am talking about it. – Én éppen erről beszélek.
Am I talking about it? - Én éppen erről beszélek?
it = what
What am I talking about? – Miről beszélek én?
…what I am talking about… - …amiről beszélek éppen… …hogy miről beszélek éppen…
She (does understand) understands it. – Ő érti ezt.
Does she understand it? – Ő érti ezt?
Does she understand what I am talking about? – Ő érti, hogy miről beszélek éppen? 

She is here. – Ő itt van.
Is she here? – Ő itt van?
she = who
Who is here? – Ki van itt?
…who is here… - …aki itt van… 
…the girl who is here… - …a lány, aki itt van…
Does the girl who is here understand what I am talking about? – A lány, aki itt van, érti, hogy miről beszélek éppen?
The girl who is here (does understand) understands what I am talking about. – A lány, aki itt van, érti, hogy miről beszélek éppen.
…that the girl who is here understands what I am talking about…
I (do) think that the girl who is here understands what I am talking about. – Azt hiszem, hogy a lány, aki itt van, érti, hogy miről beszélek.
I don’t think that the girl who is here (does understand) understands what I am talking about. – Nem hiszem, hogy a lány, aki itt van, érti, hogy miről beszélek.
I didn’t think that the girl who was here (did understand) understood what I was talking about. – Nem hittem, hogy a lány, aki itt volt, érette, hogy miről beszélek.

I (do) know that you will be here. – Tudom, hogy itt leszel.
I (did know) knew that you would be here. – Tudtam, hogy itt leszel.

„I am here.”
He (does say) says that he is here.
He (did say) said that he was here.

I (do) think that I could do it. – Azt hiszem, hogy én ezt meg tudnám csinálni.
I (did think) thought that I could have done it. – Azt hittem, hogy én ezt meg tudnám csinálni.

„rendhagyó igék”
csinálni - do did done
menni - go went gone
enni - eat ate eaten
gondolni/azt hinni - think thought thought
építeni - build built built
repülni – fly, flew, flown

Létige
lenni – be (ragozatlan)
I am 
you are
he is
we are 
you are
they are
folyamatos alak, „jelen” igenév - being
befejezett alak, „múlt” igenév - been

„törvénytisztelő igék”
festeni - paint painted painted 


We have built a house there. – Felépítettünk egy házat ott.
Have we built a house there? – Felépítettünk egy házat ott?
there = where
Where have we built a house? – Hol építettünk fel egy házat?
…where we have built a house… - …ahol felépítettünk egy házat…
I (do) want to live there. – Élni akarok ott. / Ott akarok élni.
I (do) want to live where we have built a house. – (Ott) akarok élni, ahol mi felépítettünk egy házat.
I don’t want to live where we have built a house. – Nem akarok ott élni, ahol felépítettünk egy házat.
I didn’t want to live where we had built a house. – Nem akartam ott élni, ahol (előtte) felépítettünk egy házat.

You (do) arrive at eight. – Te nyolckor érkezel.
Do you arrive at eight? – Te nyolckor érkezel?
at eight = when
When do you arrive? – Mikor érkezel?
…when you (do) arrive… - …amikor érkezel…
I will go home when you (do) arrive. – Haza fogok menni, amikor megérkezel.
I will go home if you (do) arrive. – Haza fogok menni, feltéve, hogy te megérkezel. Haza fogok menni, onnan indulva, hogy te megérkezel. – 1st conditional (jövőbeli feltételes mód)
I would go home if you (did arrive) arrived. – Hazamennék, feltéve, hogy te megérkeztél. Hazamennék, onnan indulva, hogy te megérkeztél. – 2nd conditional (jelenbeli feltételes mód)
I would have gone home if you had arrived. – Hazamentem volna, fetéve, hogy te (előtte) megérkeztél. Hazamentem volna, onnan indulva, hogy te (előtte) megérkeztél. 3rd conditional (múltbeli feltételes mód)


(Ez is helyes, csak nyelvvizsgán nem:
…when you will arrive… - …amikor majd megérkezel…
…when you are going to arrive… - …amikor már majd megérkezel…)



I (do) know what you (did say) said. – Tudom, hogy mit mondtál (akkor).
I (did know) knew what you had said. – Tudtam, hogy (előtte) mit mondtál.

I (do) know that you (did have) had a dog. – Tudom, hogy neked volt kutyád.
I (did know) knew that you had had a dog. – Tudtam, hogy neked (előtte már) volt kutyád.


You (do) do this. – Ezt csinálod.
Do you do this? – Ezt csinálod?
this = what
What do you do? – Mit csinálsz?
How do you do? – Hogy vagy? (Hogy csinálod, amit csinálsz?)
How did you do? – Hogy voltál (akkor)?
How had you done? – Hogy voltál (előtte)?



I am flying the plane. – Éppen vezetem a repülőt.
You are flying the plane. – Éppen vezeted a repülőt.
Are you flying the plane? – Éppen vezeted a repülőt?
the plane = what
What are you flying? – Mit vezetsz éppen?
…what you are flying… - …amit éppen vezetsz…
…the plane that you are flying… - …a repülő, amit éppen vezetsz…
I have flown it. – Már vezettem ezt.
I haven’t flown it. – Még nem vezettem ezt.
I haven’t flown the plane that you are flying. – Még nem vezettem (azt) a repülőt, amit éppen vezetsz.


I am cutting the grass. – Éppen vágom a füvet.
I have been cutting the grass. – Idáig vágtam a füvet.
I have cut the grass. – Levágtam a füvet.

I have flown the plane. – Már vezettem ezt a repülőt.
I haven’t flown the plane. – Még nem vezettem a repülőt.
I have been flying the plane. – Idáig vezettem a repülőt.
I haven’t been flying the plane. – Nem vezettem idáig a repülőt.


This is with you. – Ez van veled.
This will be with you. – Ez lesz veled.
Will this be with you? – Ez lesz veled?
this = what
What will be with you? – Mi lesz veled?
…what will be with you… - …ami lesz veled…
I don’t know what will be with you tomorrow. – Nem tudom, hogy mi lesz veled holnap.


The apple is red.
The apple will be red.
The apple can be red. – Az alma lehet piros.
The apple could be red. – Az alma lehetne piros.
The apple could have been red. – Az alma lehetett volna piros.


They should have asked it. – Meg kellett volna kérdezniük ezt.
Should they have asked it? – Meg kellett volna kérdezniük ezt?
it = what
What should they have asked? – Mit kellett volna megkérdezniük?
…what they should have asked… - …amit meg kellett volna kérdezniük…
They don’t know what they should have asked. – Nem tudják, hogy mit kellett volna megkérdezniük.
…that they don’t know what they should have asked… - …hogy ők nem tudják, hogy mit kellett volna megkérdezniük…
This is interesting that they don’t know what they should have asked. – Ez érdekes, hogy ők nem tudják, hogy mit kellett volna megkérdezniük.
This isn’t interesting that they don’t know what they should have asked. – Ez nem érdekes, hogy ők nem tudják, hogy mit kellett volna megkérdezniük.
Isn’t this interesting that they don’t know what they should have asked? – Ez nem érdekes, hogy ők nem tudják, hogy mit kellett volna megkérdezniük?
Wasn’t this interesting that they didn’t know what they should have asked? – Ez nem volt érkdekes, hogy ők nem tudták, hogy (előtte) mit kellett volna kérdezniük?

This is interesting that they don’t know what they should have asked. – Ez érdekes, hogy ők nem tudják, hogy mit kellett volna megkérdezniük.
This will be interesting that they (will not) won’t know what they shall ask. – Ez érdekes lesz, hogy nem fogják tudni, hogy mit kell kérdezniük / hogy mit kérdezzenek.
This (will not) won’t be interesting that they (will not) won’t know what they shall ask. – Ez nem lesz érdekes, hogy nem fogják tudni, hogy mit kell kérdezniük / hogy mit kérdezzenek.
Won’t this be interesting that they won’t know what they shall ask? – (Hát) nem lesz érdekes, hogy nem fogják tudni, hogy mit kell kérdezniük / hogy mit kérdezzenek?






You are here.
…because you are here… - …mert itt vagy…

HOL KELL VESSZŐ?
Dear Mike, - Kedves Misi! 

I like Frank, Susan and John.

My friends who live in London are here. – A barátaim, akik Londonban élnek, itt vannak.
My parents, who live in London, are here. – A szüleim, akik Londonban élnek, itt vannak.

I was here yesterday. – Tegnap itt voltam.
Yesterday, I was here. 
So, you are here.
Well, you are here. 

I would have gone home if you had arrived. – Hazamentem volna, ha te megérkeztél volna.
If you had arrived, I would have gone home. – Ha te megérkeztél volna, hazamentem volna.
Had you arrived, I would have gone home. – Megérkeztél volna ha te, hazamentem volna.


We are here. – Itt vagyunk.
We are going to be here. – Itt leszünk.
Are we going to be here? – Itt leszünk?
here = where
Where are we going to be? – Hol leszünk?
…where we are going to be… - …ahol leszünk… …hogy hol leszünk…
You (do) know where we are going to be. – Tudod, hogy hol leszünk.
You (did know) knew where we were going to be. – Tudtad, hogy hol leszünk.
He knew where we were going to be. – Tudta, hogy hol leszünk.
This is interesting that they don’t know what they should have asked. – Ez érdekes, hogy ők nem tudják, hogy mit kellett volna megkérdezniük.
…that this is interesting that they don’t know what they should have asked… - …hogy ez érdekes, hogy ők nem tudják, hogy mit kellett volna megkérdezniük…
He is talking about it. – Ő éppen erről beszél.
Is he talking about it? – Ő éppen erről beszél?
he = who
Who is talking about it? – Ki beszél éppen erről?
Who is talking about that this is interesting that they don’t know what they should have asked? – Ki beszél arról, hogy ez érdekes, hogy ők nem tudják, hogy mit kellett volna kérdezniük?
…who is talking about the fact that this is interesting that they don’t know what they should have asked… – …aki beszél arról a tényről, hogy ez érdekes, hogy ők nem tudják, hogy mit kellett volna kérdezniük…
He knew where we were going to be. – Tudta, hogy hol leszünk.
Who is talking about the fact that this is interesting that they don’t know what they should have asked knew where we are going to be. – Aki arról a tényről beszél, hogy ez érdekes, hogy ők nem fogják tudni, hogy mit kellett volna kérdezniük, tudta, hogy hol leszünk.


You (do) know where we will be. – Tudod, hogy hol leszünk.
You (did know) knew where we would be. – Tudtad, hogy hol leszünk.

I am – I was
You are – you were
he / she / it is – he / she / it was
we are – we were
you are – you were
they are – they were


You (do) have a dog. – Van egy kutyád.
You will have a dog. – Lesz egy kutyád.
You would have a dog. – Lenne egy kutyád.
You would have had a dog. – Lett volna egy kutyád.
You could have had a dog. – Lehetett volna kutyád.
You should have had a dog. – Kellett volna, hogy legyen kutyád.
You might have had a dog. – Lehet, hogy volt kutyád.
You must have had a dog. – Biztos, hogy volt kutyád.

Ha HAVE után „múlt” igenév van, akkor valamilyen befejezett szerkezetben vagy.
Ha a HAVE után főnév van, akkor birtoklás!

You have paint.


You have run. – Futottál egyet.
You have a run. – Van futamod.


-ÁS /-ÉS végű főnevek – ING végű főnév (gerund)

Futás – running
Úszás – swimming
Baglyozás – owling

Life is changing.

payback

read – olvas
reading – olvasás 
read – olvasat 


still – álló helyzetű, mozdulatlan(ul), változatlan(ul)
(stell) 
install - beállít


just – éppen (csak), igaz(án), 
justice – igazság 
adjust – igazít
justify – igazol


MŰVELTETÉS

I want you to do it. – Azt akarom, hogy te csináld meg.
I get you to do it. – (Eljuttatlak oda) ráveszlek, hogy te csináld meg.
I force you to do it. – Rákényszerítelek, hogy te csináld meg.

I have you do it. – Ott vagy nekem te ezt megcsinálni.
I make you do it. – Megcsináltatom veled.
· I make you cry. – Megríkatlak.
· I make you laugh. – Megnevettetlek.

I have you fix my car. (Megjavíttatom veled az autómat.)
I have my car fixed. (Megjavíttatom az autómat.)
I have had my car fixed. (Mostanra megjavíttattam az autómat.)
I get you to fix my car. (Megjavíttatom veled az autómat.)
I get my car fixed. (Megjavíttatom az autómat.)
[bookmark: _GoBack]I have got my car fixed. (Mostanra megjavíttattam az autómat.)
